Степени сравнения прилагательных
I. Form the comparative and superlative degrees of the adjectives
Hot, long, short, clever, silly, great, red, black, white, thin, thick, fat, nice, warm, cold, merry, small, tall, high, weak, strong, heavy, light, green, dry, clean, dirty, wide, deep, brave.

II. Translate into English: 
Старый, старше, самый старый, самый старший, мой старший брат, мой старый друг, дальше, самый дальний, самый длинный, короче, счастливый, счастливее, самый счастливый, самый лучший, самый черный, длиннее, хуже, лучше, теплее, ее лучший друг, ее младший сын, его старший сын.

III. Translate the following sentences into English: 
1. а. Я знаю интересную историю.
    b. Он знает более интересную историю.
    c. Она знает самую интересную историю.
2. а. Это длинный путь.
    b. Это более длинный путь.
    c. Это самый длинный путь.
3. а. Ее работа очень важна.
    b. Его работа важнее.
    c. Моя работа самая важная.
4. a. Это плохая песня.
    b. Это еще более плохая песня.
    c. Это самая плохая песня.
5. а. Он хороший инженер.
    b. Он более хороший инженер.
    c. Он самый лучший инженер.
6. a. Он принес ей красивый цветок.
    b. Он принес ей более красивый цветок.
    c. Он принес ей самый красивый цветок.
7. a. Он рассказал нам о счастливом человеке.
    b. Он рассказал нам о более счастливом человеке.
    c. Он рассказал нам о самом счастливом человеке.

IV. Complete the sentences with the present simple form of the verbs in brackets.Начало формы
1.	My sister thinks she's ______________(intelligent) than me, but I don't agree! 
2.	Avatar is probably  ________________ (bad) film I've seen! 
3.	What is _________________________ (wet) month of the year in England? 
4.	Do you think the Harry Potter films are __________________ (good) than the books? 
5.	Who is __________________________ (powerful) person in your country? 
6.	I think Men in Black 1 was _________________________  (funny) than Men in Black 3. 
7.	Is Angelina Jolie __________________________________ (old) than Sandra Bullock? 
8.	John is ___________________________ (nice) person that I know.

V. Fill in the correct form of the words in brackets (comparative or superlative).
1. My house is (big) ____________ than yours.
2. This flower is (beautiful) ______________ than that one.
3. This is the (interesting) ________________ book I have ever read.
4. Non-smokers usually live (long) _________________than smokers.
5. Which is the (dangerous) _______________________animal in the world?
6. A holiday by the sea is (good) ____________________ than a holiday in the mountains.
7. It is strange but often a coke is (expensive) _________________ than a beer.
8. Who is the (rich) _____________________ woman on earth?
9. The weather this summer is even (bad) ____________________ than last summer.
10. He was the (clever) __________________ thief of all.

VI. Translate into Russian
1.	The new cinema in our district is much bigger than the old one. 2. He is one of the most dangerous criminals in the world. 3. Nevsky Prospect is much more beautiful than our street. 4. Our house isn't as big as yours. 5. That's the funniest story I've ever heard. 6. The tram system isn't as reliable as it used to be. 7. What is your height? You are taller than me. 8. She felt as strong as her brother. 9. We started earlier than you. 10. He was more careful than I. 11. This student is the most attentive in our group. 12. I need a warmer coat. 13. He is as tired as you. 14. He was one of the most experienced workers at the factory. 15. Better late than never. 16. She was not so attractive as her mother. 17. His work is not so difficult as mine. 18. He was the eldest in the family. 19. It is easier to swim in the sea than in the river. 20. This is the smallest room in our flat.

VII. Translate into English
1. Эта работа легче той. 2. Этот роман более увлекательный, чем тот. 3. Андрей Миронов был более талантливым актером, чем другие. 4. Эти люди более приятные, более вежливые и более гостеприимные, чем те. 5. Этот дом выше того. 6. Сегодня вода в реке холоднее, чем вчера. 7. Папа умнее тебя. 8. Китай больше Индии. 9. Его бабушка моложе дедушки. 10. Груши вкуснее яблок. 11. Наша кошка меньше нашей собаки. 12. Мой брат моложе меня. 13. В прошлом году февраль был холоднее января. 14. Днепр короче Волги. 15. Эрмитаж богаче Русского музея.

VIII. Open brackets using the necessary form of the adjectives
1. The new cinema in our district is much bigger than the old one. 2. He is one of the most dangerous criminals in the world. 3. Nevsky Prospect is much more beautiful than our street. 4. Our house isn't as big as yours. 5. That's the funniest story I've ever heard. 6. The tram system isn't as reliable as it used to be. 7. What is your height? You are taller than me. 8. She felt as strong as her brother. 9. We started earlier than you. 10. He was more careful than I. 11.	This student is the most attentive in our group. 12.	I need a warmer coat. 13. He is as tired as you. 14. He was one of the most experienced workers at the factory. 15. Better late than never. 16. She was not so attractive as her mother. 17. His work is not so difficult as mine. 18. He was the eldest in the family. 19.	It is easier to swim in the sea than in the river. 20.	 This is the smallest room in our flat. 

IX. Translate into English
1. Это самая ценная картина в Русском музее. 2. Мой компьютер не такой новый, как компьютер моего друга. 3. Наши экзамены гораздо труднее, чем ваши. 4. Здание Московского университета самое высокое в столице. 5. Наш город не такой большой, как Киев, но он такой же красивый. 6. Невский проспект — одна из самых красивых улиц Санкт-Петербурга. 7. Кто самый младший ученик в нашей группе? — Петров. Но он самый высокий. 8. Грамматика английского языка трудная, но английское произношение труднее. 9. Магазины на нашей улице больше, чем магазины на вашей улице. 10. Наш телевизор такой же хороший, как этот. 11. Эта комната светлее той. 12. Погода сегодня хуже, чем вчера. Сегодня холоднее, и идет дождь. 13. Моя комната не такая большая, как комната моей подруги, но она светлее и теплее. 14. Какая из этих книг самая интересная? 15. Ноябрь — не такой холодный месяц, как январь. 16. Мой отец — очень занятой человек. 17. Крым — одно из самых лучших мест для отдыха. 18. Сегодня он чувствует себя гораздо лучше
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